
 

 
Besluitenlijst van de vergadering van het Algemeen Bestuur van Waterschap Rivierenland 

d.d. maandag 30 september 2024, aanvang 19.30 uur, Rivierenlandzaal 
 
Deelnemers: 

 
G.V. den Hartog (waarnemend dijkgraaf), Z.C. Vonk (secretaris-directeur), 
C.G. Boender, M.J.M. Boons, M. Bunt, P. de Cocq, R.P. van Gent, E. Groenenberg, 
B. de Groot, A.M. IJff, L.A. Jackson, M.H.A. van Leeuwen, J. van Lent, W.B.G.J. Litjens, 
M.A. Mortier, A.H. van der Netten van Stigt, C. Nijhoff, T. van Nordennen, H. van’t Pad, 
E.C. Peek–Fokker, N. Reitsma, A.J. Rijsdijk, C. Romijn, F.C. van der Schans, 
E.A. Schlösser, T.J. Slob, F.H.M. Tomassen, J. Visser-Kieboom, G.A. van der Wedden en 
A. Zeelen 

Afwezig: J.A.B.A. Vermeulen 

Opgesteld door: J. Sloot 

 
1.  Opening 

De waarnemend dijkgraaf opent de AB-vergadering om 19.30 uur.  
 

2.  Vaststellen agenda 
De fracties CDA, VVD en Natuurterreinen melden dat zij een stemverklaring willen 
afgeven bij agendapunt 13. De AWP heeft een vraag bij agendapunt 6. De agenda 
wordt verder overeenkomstig het ontwerp vastgesteld.  
 

3.  Trekking stemnummer 
De rondvraag en een eventuele hoofdelijke stemming zullen aanvangen bij AB-lid 
Visser-Kieboom.  
 

4.  Vaststellen besluitenlijsten vergaderingen d.d. 21 juni 2024 en 1 juli 2024  
Met inachtname van een aantal kleine typfouten worden de besluitenlijsten en de 
verslagen overeenkomstig het ontwerp vastgesteld.  
 

5.  Mededelingen  
AB-lid Vermeulen is afwezig.  
De waarnemend dijkgraaf meldt dat de gesprekken met de provincies omtrent de 
benoeming van de beoogd dijkgraaf zijn afgerond. Er wordt getracht de 
Kroonbenoeming voor 1 december af te ronden.  
 

6.  Ingekomen stukken 
a.  Brief bewoners Hellouw:  

Na een korte beraadslaging besluit het AB deze brief te willen bespreken in de 
commissie Waterveiligheid. AB-lid Van der Wedden vraagt aandacht voor 
omgevingsmanagement. Dit zal later, in zijn algemeenheid, in de commissie 
Waterveiligheid worden besproken. Daarnaast komt de evaluatie van het 
schadebeleid naar voren, dit wordt in de commissie Middelen besproken.  
Het AB stelt zich terughoudend op als het gaat om het bespreken van individuele 
casussen.  

b.  Brief bewoners Streefkerk  
De voorzitter geeft aan dat deze brieven reeds zijn gedeeld via de nieuwsbrief.    
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7.  Beleidsuitgangspunten regionale keringen  
Heemraad Romijn meldt dat de opmerkingen van de commissie zijn doorgevoerd in 
het stuk. De evaluatie wordt een jaar naar voren gehaald.  
Conform advies besloten.  
 

8.  Wijziging gemeenschappelijke regeling Belastingsamenwerking Rivierenland (GR 
BSR) 

Conform advies besloten.  

 
9.  Toetreding gemeente Gorinchem tot gemeenschappelijke regeling 

Belastingsamenwerking Rivierenland (GR BSR)  
Conform advies besloten.  
   

10.  Aanpassing subsidieverordening Samen vergroenen   
Conform advies besloten.  
 

11.  Kredietaanvraag A5H Kadeversterking 1e tranche: Kade Kortland (fase uitvoering)  

Conform advies besloten.  
 

12.  Kredietaanvraag: innovatieproject Stabiliteit bij golfoverslag in het HWBP 
Conform advies besloten.  
 

13.  Aanvullende financiële middelen voor het HWBP voor de periode 2023-20236  
Conform advies besloten.  
 
De fractie Natuurterreinen is het eens met de punten 1 tot en met 3, onder voor-
waarde van de afgesproken deelname van de rijksoverheid in de financiering. De 
fractie is het oneens met punt 4 want zij wil niet met terugwerkende kracht vrijmaken 
wat er is bespaard. 
 
De fractie CDA kan instemmen met het voorstel, maar ziet de financiën van het HWBP 
als bottleneck. De fractie roept de heemraad op om via alle mogelijke kanalen de 
bijdragen vanuit Rijk toereikend te laten zijn. 
 
De fractie VVD sluit zich aan bij het CDA en de oproep die zij doen.  
 
Motie Vreemd: Noodkreet voor PFAS-verbod  
AB-lid van Gent meldt dat hij een motie vreemd wil indienen.  
 
De voorzitter schorst de vergadering voor 10 minuten zodat de fracties zich kunnen 
beraden op de motie.  
 
Een motie vreemd luidende:  
 
Conform artikel 4.3 lid 5 van het reglement van orde voor het algemeen bestuur 
2024. 
Het Algemeen Bestuur van Waterschap Rivierenland, in vergadering bijeen op 
maandag 30 september 2024, 
 
Constaterende dat: 
●  PFAS ernstig schadelijk zijn voor de volksgezondheid en het milieu; 
●  Nederlanders meer PFAS binnenkrijgen dan gezondheidskundig acceptabel is 
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volgens de EFSA (European Food Safety Authority) 1 
●  Op verschillende plekken in Nederland PFAS in verhoogde en ongezonde 

concentraties worden aangetroffen in oppervlaktewater; 
●  Waterschap Rivierenland begin juni extreem hoge PFAS-waarden heeft gemeten in 

afvalwater op de zuivering in Weurt 2 
●  De PFAS-vervuiling zich steeds verder uitbreidt, mede doordat PFAS-lozingen nog 

steeds worden toegestaan; 
●  Burgers, agrariërs en andere ondernemers moeten kunnen rekenen op schoon 

oppervlaktewater voor activiteiten zoals recreatie en fruitteelt; 
●  PFAS zowel via directe als indirecte lozingen in het oppervlaktewater komt, terwijl 

onze rioolwaterzuiveringsinstallaties PFAS niet uit het water kunnen verwijderen; 
●  Waterschappen zelf niet de bevoegdheid hebben om PFAS bij de bron aan te 

pakken, terwijl bronaanpak en sanering noodzakelijk zijn; 
●  Sanering als gevolg van uitblijven van Rijksbeleid op de capaciteit en kosten van 

het waterschap zullen drukken; 
●  Het RIVM herhaaldelijk de Staat heeft geadviseerd om maatregelen te nemen om 

de volksgezondheid en het milieu te beschermen tegen PFAS en ook de Unie van 
Waterschappen en de Europese watersector al jaren pleiten voor een verbod; 

●  Het Rijk vooralsnog niet voornemens is adequate maatregelen te nemen, zoals een 
nationaal verbod. 

 
Overwegende dat: 
●  Het Rijk inmiddels wel al enige tijd met een aantal landen samenwerkt aan een 

Europese PFAS-wet (ook wel restrictievoorstel), maar dat goedkeuring daarvan nog 
onzeker is, en zelfs bij eventuele goedkeuring de implementatie sowieso nog vele 
jaren zal duren, met verslechtering van de situatie als gevolg; 

●  Het Rijk de mogelijkheid heeft om net als Frankrijk en België naast het Europese 
restrictievoorstel te werken aan landelijke maatregelen, zoals een handelsverbod, 
maar dit nalaat; 

●  Ook als rioolwaterzuiveringen in de toekomst PFAS zouden kunnen zuiveren, deze 
kosten niet op de waterschappen en dus onze ingezetenen mogen worden 
afgewenteld, zolang het Rijk toestaat dat PFAS in de Nederlandse wateren belandt; 

●  Ondanks dat PFAS niet KRW-genormeerd is, het wel invloed heeft op de 
gezondheid van macrofauna en dus het behalen van KRW-doelstellingen hindert; 

●  Het Algemeen Bestuur van Waterschap Rivierenland op 9 oktober 2023 ook al een 
motie unaniem heeft aangenomen om een groot chemisch bedrijf dat 
verantwoordelijk is voor PFAS-vervuiling aansprakelijk te stellen; 

●  Er in meerdere waterschappen een vergelijkbare motie voorligt die oproept om 
een brandbrief naar het Rijk te sturen; 

 
Verzoekt het college van dijkgraaf en heemraden om: 
●  Met andere waterschappen, bij sterke voorkeur in Unie-verband, een brandbrief 

aan het Rijk te sturen met daarin de dringende oproep vóór 1 april 2025 met een 
concreet actieplan te komen om de PFAS-vervuiling een halt toe te roepen; 

●  In de brandbrief het Rijk tenminste op te roepen om zo snel mogelijk, maar op zijn 
laatst vóór 1 januari 2026, te zorgen voor: 
○  Een landelijk verbod op de productie van PFAS en schadelijke PFAS-

vervangende producten voor alle niet-essentiële producten; 
○  Een import- en exportverbod van niet-essentiële PFAS-houdende producten; 

 

                                                      
1 RIVM (2021). https://www.rivm.nl/pfas/te-veel-blootstelling-aan-pfas-in-nederland  
2 Incident op afvalwaterzuivering onderstreept belang van PFAS-verbod | Waterschap Rivierenland  
 

https://www.rivm.nl/pfas/te-veel-blootstelling-aan-pfas-in-nederland
https://www.waterschaprivierenland.nl/incident-op-afvalwaterzuivering-onderstreept-belang-van-pfas-verbod
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○  Een verbod op het lozen van PFAS op oppervlaktewater en riool door 
bedrijven die PFAS-houdende producten verwerken tot een commercieel 
product. 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Paul van Gent – Partij voor de Dieren 
Patricia de Cocq en Annemieke Zeelen – Water Natuurlijk 
Guido van der Wedden – AWP 
Annet IJff – Partij van de Arbeid 
Teunis Jacob Slob – CDA 
Kees Boender – ChristenUnie 
Maarten Mortier – Natuurterreinen 
Bas de Groot – SGP 
 
Na een korte schorsing op verzoek van de SGP wordt er over de motie gestemd.  
 
De motie wordt aangenomen met stemmen van de fracties SGP, CDA, Partij voor de 
Dieren, ChristenUnie, Natuurterreinen en Water Natuurlijk voor. Het college steunt 
deze motie eveneens en de motie wordt met 21 stemmen voor aangenomen.  
 

14.  Rondvraag  
- AB-lid Slob vraag tot welke datum er aan een dijklichaam mag worden gewerkt. 

Deze vraag wordt later beantwoord.  
- AB-lid Van Der Wedden vraagt waarom er in de commissie Watersysteem van 

september 2024 niets is gemeld over het incident met PFAS op de rwzi Weurt. De 
heemraad laat weten dat dit op dat moment nog niet bekend was. Het duurde 
even voor het bekend was dat het om PFAS ging en voor er is opgeschaald met de 
Omgevingsdienst.  

- AB-lid Jackson heeft schriftelijke vragen gesteld over een maaiongeluk waarbij 
broedvogels om het leven zijn gekomen. Aanvullend hierop vraagt zij wanneer de 
evaluatie van de gedragscode is geweest of staat gepland en of de inzichten 
besproken kunnen worden. Deze vragen worden beantwoord met de beant-
woording van de schriftelijke vragen.  

- AB-lid De Groot vraagt naar de oorzaak van de persleidingbreuk in Bleskensgraaf. 
Heemraad Van ’t Pad zal deze vraag schriftelijk beantwoorden.  

- AB-lid Litjens vraagt naar de bespreking van de vergunningen indirecte lozingen in 
de Uniecommissie en of hier extra financiële middelen mee gepaard gaan. 
Heemraad Groenenberg zal hier met andere waterschappen over spreken en gaat 
uit van het idee dat bij extra verantwoordelijkheden extra financiële middelen 
horen.  

 
15.  Sluiting  

De waarnemend dijkgraaf sluit de vergadering om 21.15 uur. 
 

 Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van het Algemeen Bestuur van 
Waterschap Rivierenland d.d. 15 november 2024 
 
De secretaris-directeur,                                            De waarnemend dijkgraaf, 
 
 
 
Ir. Z.C. Vonk                                                                 G.V. den Hartog 

 


